
Επανάληψη στην ορθογραφία των ρημάτων 

 Σε αυτή την ενότητα  είδαμε την ορθογραφία των ρημάτων. 

 Τα ρήματα  που τελειώνουν σε –ιζω γράφονται στον αόριστο σε –ισα. 

π.χ. σκουπίζω - σκούπισα 

 Τα ρήματα της β΄ συζυγίας ( αυτά που τελειώνουν δηλαδή σε –ώ) γράφονται 
στον αόριστο πάντα με –η- 

Π.χ. αδικώ-αδίκησα , συναντώ-συνάντησα 

 
 

 Τα –ειτε και –ειται 

Ένας εύκολος τρόπος για να θυμάμαι πότε θα βάλω –ε στο τέλος είναι να ρωτώ 

το πρόσωπο (ποιος). Αν το πρόσωπο είναι εσείς ,τότε βάζω –ε. Αν είναι αυτός , 

βάζω –αι ( ισχύει και για τα απρόσωπα ρήματα). ΘΥΜΑΜΑΙ: ποτέ –αι στο εμείς 

και εσείς!!! 

Άσκηση 1 :Να συμπληρώσεις το κείμενο με τις καταλήξεις –είται ή -είτε. 

Πρόκ……….  να βρεθ……. σε ένα μέρος όπου θα ενθουσιαστ………. . Ένα 

μέρος που ακόμα αμφισβητ ………    και η ύπαρξή του. Μη βιαστ………… 

να βγάλετε συμπεράσματα. Πρώτα δ…………., φανταστ………….. και 

περιμένετε να εντυπωσιαστ …………….. . Ικανοποι………… ακόμα και το 

πιο δύσκολο ακροατήριο. 



 Τα : -ειστε και –ηστε 

Βάζω κατάληξη –είστε μόνο αν το ρήμα βρίσκεται στην οριστική  

(εγώ θεωρούμαι – εσείς θεωρείστε). 

Βάζω -ηστε όταν το ρήμα είναι στην προστακτική (διαταγή). 

Άσκηση 2: Συμπληρώστε με –ηστε, -είστε 

        Σταματ………. αμέσως να τσακώνεστε. Με τέτοια συμπεριφορά θεωρ………. 

ανώριμοι. 

        Αφ………… αμέσως κάτω τα μολύβια.  

       Κατηγορ……….. για παραβίαση των κανονισμών για κυκλοφορία. 

     

    Άσκηση 3:Συμπληρώστε σωστά τα ρήματα: 

 

Οδηγίες για την προστασία του πλανήτη. 

 
• Εξοικονομ  στε ενέργεια αλλά και χρήματα ανακυκλώνοντας χαρτί, 

γυαλί και αλουμίνιο. 

• Αφ  στε το αυτοκίνητο στο σπίτι και μετακινηθ  τ  με ποδήλατο, 

πατίνι ή ακόμα και με τα πόδια. 

• Αν πρέπει να μεταβ  τ  σε κάποιο μακρινό μέρος χρησιμοποι  στε   το 

λεωφορείο ή το μετρό. 

• Κρατ  στε τις παραλίες και τις θάλασσές μας καθαρές. 

• Μην αφήν  συσκευές σε λειτουργία, ενώ δεν τις χρησιμοποιείτε. 
 

 

 



 

Άσκηση 4:Γράψτε τον αόριστο των πιο κάτω ρημάτων : 

(Συμβουλεύομαι τον κατάλογο των ανώμαλων ρημάτων στην αρχή του φυλλαδίου) 

 

ΕΝΕΣΤΩΤΑΣ ΑΟΡΙΣΤΟΣ ΕΝΕΣΤΩΤΑΣ ΑΟΡΙΣΤΟΣ ΕΝΕΣΤΩΤΑΣ ΑΟΡΙΣΤΟΣ 

μένω  προσπαθώ  σπέρνω  

αδυνατίζω  λέω  δακρύζω  

αθροίζω  φεύγω  πηγαίνω  

αφήνω  στέλνω  παίρνω  

βλέπω  καλλιεργώ  καταπατώ  

προχωρώ  οδηγώ  γυρίζω  

μεθώ  σέρνω  μηνώ  μήνυσα 

παρατηρώ  δέρνω  πλένω  

 
 
 

 
 
 
 
 
 

  

  

  
 


